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Afwezig

Welkom, vaststellen agenda + mededelingen

BE heet iedereen welkom. Voor deze vergadering zijn geen conflicts of interest.

Cie geeft aan bij agendapunt 2A ook graag iets te willen terugkoppelen m.b.t.

gesprekken die zijn geweest 0.a. over het schatten van besmettelijkheid.

Presentatie kwalitatieve /kwantitatieve onderzoeken doorlopende
evaluatie CoronaMelder

EEEDgeeft aan dat er presentaties zullen worden gegeven van verschillende

onderzoeken die lopen en stelt voor te willen starten met het kwalitatieve

onderzoek.

Kwalitatief onderzoek:

IEEE icht het kwalitatieve onderzoek nader toe. Er wordt hierbij gebruik
gemaakt van mixed methods, dus er worden zowel kwantitatieve als kwalitatieve

onderzoeksmethoden toegepast. Resultaten van het kwalitatieve als ook het

kwantitatieve onderzoek van [EEE iiken goed op elkaar aan te sluiten. Waar

de kwantitatieve trends laat zien, biedt dit onderzoek de verdieping
ierop. De analyses die zijn gedaan moeten momenteel nog beoordeeld worden

maar geeft wel een goed beeld wat de meerwaarde van CoronaMelder is. Daar

zijn wel nog verbeteringen op mogelijk. Er wordt hiervoor een afspraak met het

bouwteam als ook communicatie bij VWS voor ingepland om hierover door te

praten. [EE licht verder een aantal belangrijke bevindingen toe zoals het actief
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maken van de app richting gebruikers toe. Op de achtergrond werkt deze maar

gebruikers merken hier vrijwel niets van. Er Blijkt echter wel behoefte aan te zijn
al is nog niet goed te zeggen of alerts of pushberichten hier dan iets in kunnen

betekenen. Cie haakt hierop aan en geeft ook aan dat het gesprek tussen de Cie

en het bouwteam en communicatieteam hier eerder ook al vaker over is gegaan.

Verder komt ook het GGD proces en de interactie van CoronaMelder gebruikers
daarin aan bod in het onderzoek, dit lijkt momenteel nog niet optimaal te

verlopen. Er wordt niet altijd naar CoronaMelder gevraagd en vanuit cie komt de

vraag hoe dit in de landelijke belscripts staan. Wellicht dat Ei hierin ook iets

kan betekenen. [ERE

Datum

10 december 2020

Op het procesmatige punt aangehaakt geeftBED: dat het idee van

CoronaTester oorspronkelijk was om ook testresultaten en testaanvragen in de

app te kunnen doen en vandaaruit ook met CoronaMelder de verbinding te maken.

Dit lijkt door VWS nu uit de scope te zijn gehaald. Wellicht niet verkeerd om [JEEZ
hier toch nog wel op te wijzen als hij weer aansluit bij de vergadering. Cie geeft
aan dat bijv. ook via coronatest.nl mogelijkheden zijn om dit proces te versnellen

en verbeteren.

Kwantitatief onderzoek:

Er komt een nieuw communicatiecampagne die zich gaat richten met name op de

adoptie. Hierbij wordt wel al een tijd oo en dat ook de adherentie hierbij
meegenomen moet worden. Verder on EE resultaten van het

Panelclicks onderzoek nader toe. Deze zoomt nader in op mensen die een melding
hebben ontvangen. Betreft een representatieve steekproef. Doel van het

onderzoek is om na te gaan wat er gebeurt als mensen een melding krijgen.
Jongeren vragen daarbij vaak +/- een dag later een test aan bij het krijgen van

een melding. Dit is ook iets voor in de communicatie. Zij krijgen ook relatief vaker

een melding waarschijnlijk doordat zij meer contacten zien, wat dus terug te zien

is in de cijfers.

EB oresenteert in het kort de resultaten van een landelijk onderzoek naar de

accuratesse van twee antigeentesten bij nauwe contacten (uit analoge BCO of

CoronaMelder) zonder symptomen op dag 5.

GGD Contact

BE heet welkom. De antwoorden en terugkoppeling op de vragen

en adviezen vanuit de vorige vergadering moeten helaas doorgeschoven worden.

De collega die hiermee aan de slag is gegaan kan wegens omstandigheden hier

vandaag niet zijn. Er wordt echter hard gewerkt aan de implementatie van de NEN

normen.

neemt de cie mee in waar zij nu staan. Er wordt volop doorgebouwd aan de

oplossing. Rond 15 maart is beoogt om een totale oplossing te hebben met

minimale functionaliteit die HPZone zou kunnen vervangen. Het bestuurlijke ligt
ingewikkelder. Binnen het team wordt nu in ieder geval inhoudelijk gestuurd op de

bouw zelf en hoe stakeholders hier beter bij betrokken kunnen worden voor de

sturing op functionaliteiten en de prioritering hiervan. Hiervoor wordt gewerkt aan

een product owner's overleg constructie om dit mogelijk te maken. Dit kan meer
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draagvlak gaan creéren.

Cie vraag of ook input vanuit diversiteitsorganisaties gevraagd wordt op dit viak,

bijv. Pharos of patiéntenorganisaties. BEgeeft aan dat dit nu echt nog in de

kinderschoenen staat. Accessibility wordt wel met audits getest en komt nu ook

aandacht voor met het BCO-portaal. De meerwaarde hiervan is wel dat het

werken in één portaal al gebruiksvriendelijker is dan de huidige werkwijze in

diverse systemen; alles is geintegreerd tot één interface. In de praktijk wordt dit

met de praktijktestregio’s getest. Als tip wordt meegegeven dat PGO Support hier

mogelijk ook nog voor benaderd kan worden. Terecht wordt aangegeven dat er

diverse belangen zijn. De minister heeft in de Tweede Kamer ook een aantal

toezeggingen hierover gedaan welke in het bestuurlijke kader gebruikt worden om

afwegingen te maken. Wat heeft het RIVM nodig om elke week de juiste en

correcte data aan te kunnen leveren t.b.v. de duiding e.d. Niet overal is een goede
oplossing voor, hoe zien jullie de toekomst dan? geeft aan dat dit een vraag is

die inderdaad ook aan de stuurgroep gesteld blijft worden. Wat is de minimale

variant waarmee die live gebracht kan worden? De toekomst is uiteraard daarna

om dit door te ontwikkelen. Er is ook op voorhand al voorzien om het geheel op

een bepaald moment over te dragen aan GGD GHOR NL. Dit wordt voorbereid hoe

zo'n migratie er dan uit moet komen te zien.

5.1.2e

Stop parameters CoronaMelder

Toegelicht wordt dat hier n.a.v. de vorige keer in kleiner comité over gesproken is.

Het idee van een bredere maatschappelijke kosten-batenanalyse is een goed
concept, maar om dat te vertalen in een concreet advies wat leidt tot

daadwerkelijke stop parameters lijkt ingewikkeld. Cie stelt de vraag of het ook wel

‘stop parameters’ genoemd moeten blijven worden, of eerder een overzicht van

parameters die de baten en kosten van het (blijven) gebruik(en) van

CoronaMelder bepalen. Doel zal zijn om in ieder geval aan te geven naar welke

parameters — zowel aan de baten als de kosten kant - gekeken kan worden.

Vanuit cie wordt aangegeven dat het lastig is om privacy en/of maatschappelijke
factoren heel veel nader te kwantificeren, en zeker om er specifieke afkapwaarden
aan te koppelen. De app kan in feite gezien worden als een

monitoringsinfrastructuur die continue op de achtergrond aan staat. Echter, deze

stap is geimplementeerd door Apple/Google. Als het gebruik van de app gestopt
wordt dan zal de GAEN infrastructuur blijven bestaan. Daarop aansluitend, indien

overgegaan wordt tot het niet meer gebruiken van CM, zou daarom ook in

Europees verband aangekaart moeten worden dat dergelijke infrastructuren in

principe verboden zouden moeten worden. Het is namelijk een infrastructuur die

mogelijk voor andere zaken misbruikt zou kunnen worden. Advies hierover is

eerder ook al met minister gedeeld en zou een invulling kunnen zijn voor de

kostenkant op de balans die eerder benoemd is. Vraag wordt gesteld in hoeverre

het nu bekend is hoe de bevolking inderdaad tegenover surveillance staat. Hoe

wordt dat in de samenleving gevoeld? Dat is niet bekend maar een punt hierbij is

dat mensen ook in bescherming moeten worden genomen door experts. Men gaat
er namelijk vanuit dat de overheid, die hier kennis van heeft, hen ook in

bescherming zal nemen. Het is in die zin een morele plicht van de overheid

tegenover de Nederlandse bevolking hier scherp op te zijn.

Datum

10 december 2020
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Vaste agendapunten
Afgelopen week was er geen voorzitters- en evaluatie overleg. Verslag wordt op

actiepunten nagelopen.

Datum

10 december 2020

W.v.t.t.k. en afsluiting

EEX) koppelt de gesprekken die zijn geweest 0.a. over het schatten van de

besmettelijkheid van een index nog nader toe. Hier is overleg over geweest met

Oxford. Was een verhelderend gesprek en zij vonden het ook interessant om met

ons te spreken. In de UK krijgt men via de app infrastructuur veel meer data

binnen over bijv. het aantal apps wat actief is. Er komt nog een vervolg hierop.
Verder heeft hij ook met Joost nog contact gehad over een aantal ideeén voor

CoronaTester n.a.v. de vorige vergadering.

EE geet aan volgende week niet aanwezig te zullen zijn.
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